
Technische vragen Begroting 2024 - Woerden

Nr. 

vraag

Partij Nr. vraag partij Blz nr Vraag Antwoord Wethouder

1 W&D Brief provincie 19.12.2022 met 

nummer UTSP-1508165036-15898

p 2 "De financiele aspecten van dit besluit komen voornamelijk in de periode na 2026 tot 

uiting." en "Wij vragen u bij de volgende begroting en meerjarenraming met het 

voorgaande rekening te houden en te verwerken in uw stukken." De vraag die wij hierbij 

hebben is Kunnen wij een tabel ontvangen met een doorkijk tot 2032 het daarin de 

jaarlijkse kapitaallasten, aflossing en rentelast, en effect op de schuldquote van de 

projecten Rembrandtbrug, Integraal huisvestingsplan en de 10 toekomstige initiatieven uit 

de tabel "voorraadlijst initiatieven Woerden d.d. 30.06.2023 die als bijlage zat bij de 

stukken van de politieke avond van 21 september jl. ( Rib | Prioritering grote ruimtelijke 

projecten).

Zoals bij de Begrotingscarroussel al is aangegeven is een dergelijke doorkijk, gegeven de onzekerheid van de financiën in 2026 en verder 

op dit moment niet zinvol. Gemiddeld genomen bedragen de jaarlijkse kapitaallasten van een investering ongeveer 6% van het 

investeringsbedrag. Een investering van € 1 miljoen leidt dus tot jaarlijkse kapitaallasten van circa € 60.000. Daarnaast brengen nieuwe 

investeringen uiteraard onderhoudskosten met zich mee, die zijn sterk verschillend qua type project.

Vierstra

2 W&D Raadsvoorstel Het structurele begrotingssaldo is voor 2024, 2.5 miljoen positief. Vraag: Welk effect heeft 

het wanneer de gemeenteraad dit positieve saldo zou aanwenden voor het bekostigen 

van eigen ambities, verwoord in amendementen? Hoeveel financiele ruimte zit er in het 

incidentele begrotingssaldo (2024) voor het bekostigen van raadsambities, verwoord in 

amendementen?

Vanuit het toezicht door de provincie is er dus in principe 2,5 miljoen 'ruimte'. Wanneer dit echter ingezet wordt, gaat dit in tegen de 

financiële principes die wij als gemeente zelf hanteren (het presenteren van een sluitende begroting). Bovendien heeft dit als gevolg 

dat er dus een lagere storting in de Algemene Reserve wordt gedaan (normaliter € 2,0 miljoen, in 2024 eenmalig verlaagd naar € 1,1 

miljoen). In de RIB over de schuldquote hebben wij reeds toegelicht wat het verband is tussen reservestortingen en het 

investeringsplafond. Concreet komt het erop neer dat, wanneer deze 2,5 miljoen wordt ingezet, dan ook het investeringsplafond 

verlaagd moet worden.

Vierstra

3 W&D Begroting Algemeen Welke rol spelen de beslissingen uit de Strategische Herorientatie in deze begroting 2024 

e.v. en waar zijn die zicht baar?

Zoals in de Kadernota 2024 reeds toegelicht zijn de bezuinigingen uit de Strategische Heroriëntatie die nog niet gerealiseerd zijn nu 

geschrapt, omdat deze praktisch niet haalbaar zijn gebleken.

Vierstra

4 W&D Risicoparagraaf p 102-103 Verdeeld over 3 posten wordt binnen het thema IBOR rekening gehouden met een risico 

dat op zo'n 3 miljoen euro wordt gekwantificeerd. waarom is dat voldoende? 

De risicoanalyse is altijd een subjectieve inschatting. De vraag of dit voldoende is, kan niet beantwoord worden, omdat het zich 

werkelijk voordoen van ingeschatte risico's uiteraard niet te voorspellen is.

Vierstra

5 W&D Sportaccomodaties p 70 Waarom wordt er in de jaren 2026 en 2027 minder begroot voor sportaccommodaties 

dan in 2024 en 2025?

Dit wordt hoofdzakelijk veroorzaakt door de afnemende kapitaalslasten (de rente-component). Noorthoek

6 W&D Parkeren p 93 Waarom is de kostendekkingsgraad voor parkeren meer dan 100% en hoeveel is het 

verwachte positieve resultaat 2024 na verrekening van baten en lasten?

Er is momenteel zo’n 107% van de verwachte kosten begroot als opbrengst. Hierbij is ingecalculeerd dat er in 2024 iets meer 

geparkeerd gaat worden dan in 2023, maar zekerheid over de baten is er niet. De inschatting is dat dit overschot (als het al gerealiseerd 

wordt) niet structureel van aard is.  Ook zijn in de huidige exploitatieopzet nog niet alle lasten opgenomen. De lasten van de scanauto 

en de investeringen in de schilwijken zitten nog niet in de cijfers verwerkt.

Vierstra

7 W&D Onbenutte belastingcapaciteit p 100 Kunnen we een berekening ontvangen waarin wij kunnen aflezen of de onbenutte 

belastingcapaciteit voldoende ruimte biedt om de begrotingstekorten voor 2025 t/m 2027 

op te vangen. Graag met absolute getallen.

De onbenutte ruimte is € 1.925.000. De negatieve begrotingsresultaten zijn respectievelijk € 88.000 (2025), € 7,4 miljoen 2026 en € 7,8 

miljoen (2027). Voor de jaren 2026 en 2027 is de ruimte dus onvoldoende om het begrotingstekort op te vangen. Overigens is het goed 

om te benadrukken dat de berekening van de onbenutte belastingruimte volgens de voorschriften is berekend als 120% van het 

gemiddelde OZB-percentage in Nederland, gebaseerd op de artikel 12 norm. Hoeveel de OZB daadwerkelijk bedraagt is een politieke 

keuze, deze mag ook hoger liggen dan het genoemde percentage.

Vierstra

8 W&D Juridische zaken p 118 Hoe groot zijn de juridische kosten die de gemeente jaarlijks maakt, zowel interne 

organisatie, externe inhuur en proceskosten?

De interne organisatie van het team juridische zaken kost EUR 711.000 in 2024, dit bedrag is de personeelsbegroting van juridische 

zaken. Voor externe inhuur is op voorhand geen geld begroot; als er ruimte komt in de personeelsbegroting, door bijvoorbeeld een 

uitdiensttreding, dan ontstaat er ruimte die gebruikt kan worden voor externe inhuur. De kosten die juridische zaken kan maken i.h.k.v. 

proceskosten bestaan uit presentiegelden (EUR 18.000), overige kosten (EUR 11.000), proces- en griffiekosten (EUR 12.000) en 

advocaatkosten (EUR 14.000). 

Inhuur van externe juridische dienstverlening wordt direct toegerekend aan de teams. In 2023 werd aan inhuur van externe juridische 

dienstverlening EUR 50.000 uitgegeven.

Pennarts

9 W&D Parkeren P 93 Kan er uiteengezet worden welke financiële gevolgen er optreden als er een één zone 

stelsel wordt ingevoerd in de binnenstad en daarbij ook rekening wordt gehouden met 

een vergunningenstelsel die parkeren op straat mogelijk maakt voor bewoners?  

Het doorrekenen van een dergelijk scenario vergt veel tijd. Hierbij dient niet alleen gekeken te worden naar het aantal parkeerders, 

maar ook naar de duur van het parkeren. Daarnaast zijn er meerdere variabelen waar rekening mee gehouden moet worden. Welk 

uurtarief wordt gehanteerd, wordt er wel/niet een maximale parkeertijd gehanteerd, maar ook met de effecten die deze keuzes 

hebben op het parkeergedrag (waarmee dus een financieel effect aan de batenkant optreedt). Daarnaast dient de zone-indeling andere 

doelen dan bijdragen aan de kostendekkendheid, bijvoorbeeld het ontmoedigen van parkeren door bezoekers in straten die primair 

bewonersgebied zijn.  

Vierstra
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10 W&D Parkeren P? Er wordt in de begroting een bedrag van 696000 euro begroot voor Parkeerservice. Kan er 

uiteengezet (gespecificeerd) worden waar deze kosten uit bestaan en wat het gaat kosten 

als dit volledig in eigen beheer komt?

ZIE AFBEELDING HIERONDER, Een specifieke doorrekening van gemeentelijke kosten bij volledige invulling door eigen personeel is niet 

beschikbaar. Kosten bestaan uit veel verschillende taken/expertises en bijbehorende systemen. Alle taken in eigen beheer nemen is 

niet realistisch gezien de vele aan te trekken specialistische capaciteit. In de Uitvoeringsovereenkomst met Parkeerservice zijn 

resultaatafspraken opgenomen waarmee de uitvoering van de overeenkomst gegarandeerd wordt.

Vierstra

11 W&D Rembrandtbrug Welk jaarlijks voordeel is er te behalen op het gebied van IBOR als er wordt besloten om 

de gelden van de Rembrandtbrug hiervoor te gebruiken? Wat komt er jaarlijks bij?  

Het eventuele voordeel dat te behalen is (in kwalitatieve zin) en de inzet van middelen is een politieke vraag. De kapitaallasten voor de 

aanleg van de Rembrandtbrug zijn geraamd op 1,9 mln euro miv circa 2030. Daarnaast is er miv 2030 een budget benodigd voor beheer 

en onderhoud van 200.000 euro en exploitatie en bediening van 100.000 euro. Van de geraamde investering van 31 mln euro is tot op 

heden 5,5 mln euro uitgegeven.  De totale structurele last van 2,2 mln is nog niet in de huidige meerjarenbegroting 2024-2027 

opgenomen.

Noorthoek

12 Progressief Woerden Kunnen we ook de onderlingende FCL/excel bestanden per taakveld krijgen? Voor zover 

we weten is dit de wens van meerdere partijen.

Deze lijst is op woensdag 11 oktober reeds verstrekt. Vierstra

13 Progressief Woerden p 12 In 2024 worden diverse methoden ingezet om de interactie met de samenleving ter 

verbeteren. De methoden zijn uiteenlopend, klein en groot, bijvoorbeeld het maken van 

verbeterde afspraken met wijk- en dorpsplatforms, het aanjagen van wijk- en 

dorpsagenda's. Past hierbij ook dat de wijk- en doprsplatforms moeten voldoen aan de 

beginselen van behoorlijk bestuur? 

Bij de methoden die worden ingezet horen de verbeterde afspraken met wijk- en dorpsplatforms. De beginselen van behoorlijk bestuur 

zijn echter van toepassing op overheidsinstanties. Wel wordt gekeken of de huidige afspraken die er zijn met de Stichtingen (die wijk- 

en dorpsplatforms zijn) in overeenstemming zijn met de WBTR, de wet bestuur & toezicht voor rechtspersonen. Een van de zaken die in 

deze wet (ingegaan per 1 juli 2021) wordt geregeld is het voorkomen van tegenstrijdige belangen en de statuten. De statuten moeten 

in lijn worden gebracht met de WBTR. Ook moet worden onderzocht of reglementaire protocollen en procedures nog voldoen aan de 

nieuwe wetgeving. 

Pennarts

14 Progressief Woerden p 15 1.2.2.1/3.2.3.1/4.3.2.1/5.1.2.1 Verstevigen van huidige ontmoetingsplaatsen (focuswijken 

Molenvliet, Schilderskwartier,Binnenstad, Harmelen). Onderzoeken en verstevigen van 

ontmoetingsbehoeften en -plaatsen binnen bestaande mogelijkheden. Wat wordt gedaan 

in de andere wijken?

Ook in de andere wijken is er inzet op het stimuleren van ontmoeting en sociale samenhang, binnen de bestaande mogelijkheden. 

Onder andere door de inzet van buurtverbinders. De inzet van buurtverbinders wordt vanaf 2024 cf de nieuwe MAG uitgebreid. 

Daarnaast komt er meer aandacht voor ontmoeting voor jongeren en ook voor de opzet van (indicatievrije) dagbesteding en 

ontmoeting voor kwetsbare inwoners zoals inwoners met geheugenproblematiek en inwoners vanuit de MOBW-doelgroep. Afhankelijk 

van waar de vraag zich voordoet, zetten we hier ook buiten de genoemde focuswijken op in. 

Pennarts

15 Progressief Woerden p 14 Hoeveel geld is hiervoor beschikbaar gesteld? Als je een hele wensenlijst hebt en je 

alloceert er geen middellen aan, noch in FTE noch in geld hoe weet je dan of dit haalbaar 

is?  

Met betrekking tot versteviging sociale basis/ontmoeting zijn vanuit de nieuwe MAG extra middelen beschikbaar gesteld die deels 

worden gebruikt voor inzet fte en deels voor ophoging diverse subsidies om de sociale basis te verstevigen. 

Pennarts

16 Progressief Woerden Klopt het dat er bij opgaven, waar alleen sprake is van een voornemen of een 

inspanningsverplichting, het te bereiken resultaat niet duidelijk is? En wat is er dan nodig 

om in die gevallen alsnog het gewenste resultaat te krijgen? (Hier is geen pagina aan te 

koppellen omdat het op heel veel plekken in de begroting staat. Waaronder onze vraag 3 

en 4) 

De opbouw is altijd Maatschappelijk Effect (bijv. nr. 1.1) - Resultaat (bijv. nr. 1.1.1) - Inspanning (bijv. nr. 1.1.1.1) Vierstra

17 CDA p 171 Graag een overzicht over de periode 2018 t/m 2022 van de begrote investeringen, incl. 

overhevelingen en de gerealiseerde en de gerealiseerde investeringen. 

Zie bestand 'Bijlage vraag 17 (investeringen 2018-2022)' Vierstra

18 CDA p 36 Welke inspanningen worden gedaan om de kosten van de Woerden Pas zo laag mogelijk 

te houden? Welke besparingen biedt de Woerden Pas?

Doel van de Woerdenpas is om de dienstverlening aan onze inwoners te verbeteren. Bij voorkeur tegen dezelfde uitvoeringskosten, of 

minder (zie ook RIB met kenmerk D/23/0932782). Het college gaat in gesprek met andere gemeenten om samen tot een stadspas te 

komen. Door samen op te trekken kunnen de uitvoeringskosten worden gedeeld waardoor de kosten voor de gemeente Woerden lager 

uitkomen. Over het proces om tot een stadspas te komen zal uw raad voor het einde van dit jaar geïnformeerd worden.  

Pennarts

19 CDA alle In de begroting zijn geen acties t.a.v. de toekomst van de Schulenburgh opgenomen. Wat 

wordt er in 2024 op dit vlak ondernomen?

Dit initiatief staat op de Voorraadlijst van initiatieven, geprioriteerd. Zodra er van de Onderhanden projecten capaciteit beschikbaar is 

wordt een project van de Voorraadlijst opgepakt. De initiatiefnemer wordt daarvan op de hoogte gesteld.
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20 CDA Openbaar groen. We werken aan verbetering van biodiversiteit en vergroten de 

ecologische waarde. Hoe is het niveau nu (0 Punt) en hoe toetsen we het niveau in de 

toekomst.

Op dit moment zijn er geen KPI's afgesproken waarop beheert, gemeten en gerapporteerd kan worden. In de openbare ruimte breiden 

wij de laatste jaren het oppervlak van ecologische beheertypen uit en passen wij een grotere varieteit van flora soorten toe bij aanleg 

en vervanging.  Of dit daadwerkelijke ecologisch effect heeft wordt niet gemeten. In de herijking openbare ruimte, die binnenkort start, 

is dit één van de opgaven om samen met de raad te komen tot KPI's (kwaliteit) waarop de komende jaren gestuurd kan worden.  

de Regt

21 CDA p 60 Bij programma 2 is er een taakveld (5.7) openbaar groen en recreatie. Dit taakveld komt 

terug bij proramma 4 voor een bedrag van 763k. Wat valt er onder deze post.

De initiatiefnemer wordt hiervan op de hoogte gesteld. de Regt

22 CDA p 78 Punt 6.5: transitie landelijk gebied. Wat er als er geen externe financiering voor de 

plattelandsagenda word gevonden?

Dan is er geen capaciteit voor opstellen van een Plattelandsagenda, advisering in gebiedsprocessen in kader van Utrechts Programma 

Landelijk gebied  o.a. GGA Nieuwkoop/ Deelgebied Veenweide de Meije en deelgebied Utrechtse Waarden. Brede advisering i.k.v.  

transitie landelijk gebied zoals LBV/LBV+-regeling, plattelandscoaches, bijdrage in gemeentelijke gebiedsprogramma's ikv 

omgevingswet.  

Noorthoek

23 CDA p 58 Hoe dragen de beschreven acties bij 4.12.4 bij aan de doelstelling van dit punt? Doel is het 

onderzoeken van innovatieve oplossingenvoor netgebruik en opslag.

De acties dragen bij aan het bereiken van het resultaat doordat inwoners en ondernemers geïnformeerd worden over en gebruik 

kunnen maken van methodes om de impact van netcongesie te beperken. Ook zorgt kennis over (het voorkomen van) netcongestie 

ervoor dat nieuwe projecten realiseerbaar blijven. Tegelijk geldt dat alleen Stedin en de rijksoverheid door middel van regulering en 

investeringen de netcapaciteit structureel en op landelijke schaal kunnen beïnvloeden.

Vierstra

24 CDA p 8 Bij het investeringsplan wordt 23 mio doorgesschoven van 2023 en eerder naar 2024. Er 

wordt 12 mio doorgeschoven naar 2025. Graag een overzicht van de onderliggende 

projecten.

Zie vraag 43

25 ChristenUnie/SGP p 6 Graag ontvangen wij een overzicht van voorstellen (als ook bestaand beleid) die serieus 

overwogen zijn, maar niet zijn geschrapt voor het sluitend maken vn de begroting. Graag 

met een motivering waarom deze voorstellen niet zijn geschrapt.

Dit zijn alle beleidskeuzes die in de Kadernota zijn benoemd. Met name is gekeken naar de beleidskeuzes die in de Kadernota als 

'wenselijk' zijn benoemd, maar er is ook nog nadrukkelijk gekeken naar de posten die in de Kadernota als 'onvermijdelijk' zijn benoemd.

26 ChristenUnie/SGP p 61 Welke extra FTE's vraagt de organisatie extra in deze begroting bovenop het aangevraagde 

budget voor de versterking van de organisatie? Graag een overzicht.

Dankzij de verwerving van aanvullende externe financieringsbronnen, o.a. uit de Rijksmiddelen Uitvoeringskosten Klimaatakkoord 

(CDOKE), was het dit jaar mogelijk voor het programma energietransitie om de formatie iets uit te breiden. Ook iets de formatie iets 

uitgebreid ten koste van het activiteitenbudget. In de gemeentebegroting is geen aanvraag gedaan voor extra FTE's voor 

energietransitie. Sterker nog, in de voorgestelde gemeentelijke begroting zijn de uitgaven voor energietransitie met 100.000 euro 

gekort, waardoor een geplande formatieplaats voor een Beleidsadviseur Netcongestie is geschrapt.

Vierstra

27 ChristenUnie/SGP p 171 Is de in de investeringsplanning de afweging publiek/privaat al gemaakt bij verschillende 

investeringen? Bijvoorbeeld dorpshuizen/scholen/zwembad in combinatie met 

woningbouw? Zo niet, wordt dit meegenomen in de nog te ontvangen definitieve 

investeringsplan? 

Nee. Wanneer er sprake is van een combinatie van een publieke investering met woningbouw, dan zijn dit in basis ook twee 

afzonderlijke zaken. De woningbouw is onderdeel van een grondexploitatie.

28 ChristenUnie/SGP p 117 Zijn de in de  investeringsplanning opgenomen posten in het kader van 

onderwijshuisvesting geindexeerd? Zo ja, welke indexering is gebruikt? Zo niet, welk effect 

heeft het niet indezeren van deze posten op de voorliggende begroting (kapitaallasten, 

schuldquote en solvabiliteit)? 

Bij het IHP wordt uitgegaan van het opgestelde plan uit 2022. Dit plan wordt iedere vier jaar herzien en aangepast naar het dan 

geldende prijspeil. Tussendoor wordt het IHP niet geindexeerd. Bij het opstellen van de begroting worden investeringen in het 

eerstkomende begrotingsjaar aangepast naar het huidige prijspeil. In het geval van 2024 gaat het om de uitvoer van de R. de 

Jagerschool en het voorbereidingskrediet van de St. Bavoschool. De R. de Jagerschool is nog geen onderdeel van het nieuwe IHP en is 

op 6 juli aan uw raad voorgelegd. Voor de jaren na 2024 is dus in de kapitaalslasten een beperkte aanvullende lastendruk te 

verwachten.

Rozendaal

29 ChristenUnie/SGP p 2 Raadsvoorstel: Kan worden onderbouwd waarom het bedrag van bijstelling van de 

kapitaallasten reeel is aangezien nog onduidelijk is welke en heoveel investeringen 

vooruitgeschoven worden? 

Dit is deels gebaseerd op de actuele verwachtingen van de budgethouders over het tijdstip van investeren en deels op basis van de 

ervaringen uit het verleden. Gezien het  actuele beeld in 2023 lijkt dit een juiste inschatting.

Vierstra

30 Sterk Woerden p 5 Baten 5.2 waar komen de lagere baten door in 2026 en 2027? Maar ook lagere lasten in 

deze jaren, terwijl alles in de loop der tijd duurder wordt en meer inkosten gegeneerd 

worden.  

De term 'baten 5.2' kunnen wij niet plaatsen. In 2026 en 2027 zijn de baten met name lager door de lagere Algemene Uitkering. 

Daarnaast worden een aantal budgetneutrale zaken in latere jaren nu nog niet uitgesplitst in baten en lasten, zoals bijvoorbeeld 

grondexploitaties.

Vierstra

31 Inwonersbelangen p 16 1.7.2.1 Inzetten op duurzame inzetbaarheid van personeel; het preventief medisch 

onderzoek maakt hiervan onderddel uit. 1.7.2.2 een jaarlijks 

medewerkerstevredenheidsonderzoek uitvoeren om de betrokkenheid en tevredenheid 

van de medewerkers te peilen en vervolgens aan de slag te gaan met de 

aandachtsgebieden. Is dit onderdeel in de begroting? komt dit terug in de 

verschilanalyse? Kan Excel-sheet worden verstrekt zodat er op detailniveau gekeken kan 

worden?

Zowel het preventief medisch onderzoek als het medewerkerstevredenheidsonderzoek zijn opgenomen in de begroting, zij vinden om 

het jaar plaats.Medewerkerstevredenheidsonderzoek m.i.v. 2023 en preventief onderzoek m.i.v. 2024, dit budget maakt om het jaar 

onderdeel uit van het bedrijfsgezondheidsbudget. De posten maken deel uit van het Arbeidsvoorwaarden budget. Dit is niet zichtbaar 

in de verschillenanalyse. Momenteel wordt er geen begroting verstrekt op kostensoort.

Pennarts

32 Inwonersbelangen p 26 2.4.1.3 Onderzoeken uitvoeren voor de aanleg/verbreding van fietspaden. Zoals (o.a.) 

Kamerik-Woerden, Rembrandtlaan-Leidsestraatweg, Stationsweg-Oostdam. De 

uitkomsten van deze onderzoeken worden aan de rad voorgelegd met daarin een voorstel 

uitvoering en bijbehorende kosten. Ontbreekt het doorfietspad niet (Haanwijk)? tijdnes de 

begrotingscarroussle is hierop geantwoord dat dit in de eerdere begrotingen zit van 2022 

en 2023. Waar kan dit teruggevonden worden? 

Dit betreft een krediet, aangevraagd met een raadsvoorstel. (raadsbesluit van 1 juni 2021). Er is een bruto krediet beschikbaar gesteld 

van 4.315.000.  De kapitaallasten worden zichtbaar in de begroting vanaf het moment dat de doorfietsroute wordt opgeleverd, naar 

verwachting eind volgend jaar.

De Regt

33 Inwonersbelangen Budget t.a.v. onderhoud naar aanleiding van de diverse evenementen. Tijdens de 

begrotingscarrousel is hierop geantwoord dat er geen dekking voor is. Het gaat om een 

bedrag van circa € 20.000 per jaar. Hoe gaat dit wel gedekt worden om tot een dekkende 

begroting te koen?  

Tijdens de begrotingscarrousel is toegelicht dat Evenementen nu nog onvoldoende kostendekkend zijn. Als voorbeeld werd het 

herstellen van de grasmat Excercitieterrein genoemd. Deze lasten worden nu op onderhoud gras geboekt. Als de Evenementen -zoals in 

deze begroting opgenomen is- meer kostendekkend worden georganiseerd, zullen reguliere budgetten minder worden belast.

De Regt
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34 Inwonersbelangen p 115/116 RENTE ONTWIKKELING - RISICO. Hoe worden de renterisico's beheerst? In detail de 

volgende vragen: Bij wie leent de gemeente Woerden? Wat is de actuele rentetarief? Wat 

is de verwachting over de ontwikkelingen van de rente waaartegen geleend kan worden? 

Wat betekent dit voor de begrotingen van 2014, 2025, 2026, 2027 en verder? Wat 

betekent het voor de her te financieren hudige leningen in de jaarlijkse exploitatie, voor 

de begrotingen van 2024, 2025, 2026, 2027 en verder? Wat betekent dit voor de extra aan 

te gane leningen voor nieuwe investeringen, zoals de Rembrandtbrug, in de jaarlijkse 

exploitatie voor de begrotingen van 2024, 2025, 2026, 2026 en verder? En hoe verhoudt 

zich tot de algemene rekenrente van 1,5%.

Dit zijn 7 vragen!:

1) Voornamelijk bij de BNG-bank en de NWB-bank.

2) Zie pagina 116 van de begroting, paragraaf 'verwachting'

3) Dit is niet te voorspellen. In de RIB 'Aanpak Verlaging Schuldquote' hebben wij de verschillende scenario's reeds toegelicht.

4) Idem

5) Idem

Vierstra

35 Inwonersbelangen p 106/107 Graag een overzicht voor de jaren 2024, 2025, 2026 en 2027 voor de volgende indicatoren 

en kwalificatie ervan: 

Dit is een indeling die niet aansluit bij de indicatoren die wij nu hanteren. Tevens is dit subjectieve beoordeling waaraan geen normen 

zijn toegekend. In de paragraaf weerstandsvermogen staan de indicatoren opgenomen zoals deze verplicht zijn volgens het BBV en 

conform de Financiële Verordening. Deze vraag is dus niet te beantwoorden.

Vierstra

36 Inwonersbelangen p 4 In paragraaf 1 staat het volgende: De jaren 2026 en 2027 zijn door wegvallende financién 

vanuit het Rijk (het ravijnjaar), zonder forse bezuinigingen niet sluitend te krijgen. 

"Hiermee wordt de oorzaak voor de niet sluitende de begroting exteren, buiten de 

invleodsfeer van de gemeente gelegd. De oorzaak zijn exogene factoren". De vraag rijst of 

het alleen maar exogenen factoren zijn. Zijn er ook niet oorzaken die veroorzaakt worden 

door de gemeente zelf. bijvoorbeeld teveel ambities, met als uitschieter de 

Rembrandbrug? Geeft deze paragraaf niet een te eenzijdig beeld? En kan en moet het 

college niet veel meer zlef doen en met de gemeenteraad gaan bepalen hoe tot een 

evenwichtige begroting te komen?    

Dit is een politieke vraag. Feit is dat een groot aantal gemeenten in Nederland voor de jaren 2026 en 2027 geen sluitend saldo heeft. 

Wanneer de algemene uitkering uit 2025 wordt doorgetrokken naar 2026 en 2027, dan zou er wel sprake zijn van een sluitend saldo in 

die jaren.

Vierstra

37 Inwonersbelangen p 117 Huis op orde gaat alleen over de ambtelijke Huis op orde gaat alleen over de ambtelijke 

organisatie. Heeft het college en gementeraad hier geen rol in, geen verantwoordelijkeid 

in? Zo, ja welke dan?

Uiteraard hebben college en raad hier ook een verantwoordelijkheid in. Daarom is er onder andere ook een raadswerkgroep 

'Organisatie' gevormd en wordt in de paragraaf bedrijfvoering e.e.a. beschreven, zowel in de begroting als in de jaarrekening.

Pennarts

38 Inwonersbelangen p 121 Wat is de begroting voor inhuur externen voor projecten voor 2024 in uren en  begroot in 

Euro's?

In de begroting van de projecten wordt niet expliciet begroot op externe inhuur of interne medewerkers. In het geval van 

kostenverhaal worden deze kosten overigens doorbelast aan een initiatiefnemer/ontwikkelaar of bijvoorbeeld meegenomen in de 

grondexploitatie.

39 Inwonersbelangen p 56 Hoeveel is er begroot voor plaatsing windmolens in 2024, 2025, 2026 en 2027? En hoeveel 

is er begroot voor de inhuur externen voor 2024, 2025, 2026 en 2027?

Voor onderzoek en gebiedsproces staat in 2023 en 2024 een indicatief bedrag van 80.000 euro in het teamplan van programmateam 

energietransitie. Dit valt binnen de reguliere jaarlijkse begroting van energietransitie. Daarnaast werkt er een drietal collega's aan het 

project. Er is geen bedrag begroot voor inhuur van externen omdat we zoveel mogelijk met eigen mensen werken. Wel kan een deel 

van de 80.000 euro worden uitgegeven aan de inhuur van specialistisch advies, bijvoorbeeld over gezondheid en milieu. Dit is mede 

afhankelijk van de vragen die naar boven komen in het gebiedsproces dat nu loopt.

Vierstra

40 Inwonersbelangen p 18 Demografische druk : werkend deel vd bevolking en niet werkend deel vd bevolking, 2022 

76,6 % inw. <21 én 65+ t.o.v. aantal inw. 20-64 jr. Antw. Wordt nagekeken en gemaild.

Dit is geen vraag. Deze cijfers zijn ontleend aan het CBS. Concreet betekent dit dat voor elke 176 inwoners in Woerden er 100 in de 

categorie 20-64 jaar zijn. En 76 inwoners zijn die jonger of ouder zijn.

Vierstra

41 Inwonersbelangen p 27 Omvang huishoudelijk restafval  

Bron: CBS

2020 145 kg per inwoner

2021 155 kg per inwoner. En in 2022? Antw. Wordt nagekeken en gemaild

Deze cijfers zijn ontleend aan het CBS. Het lijkt erop dat in de tabel uitsluitend met 'fijn' restafval wordt gerekend. Dat is het restafval 

dat in de kliko of ondergrondse container wordt aangeboden.  Bij de landelijke doelstelling (van maximaal 100 kg restafval per inwoner, 

per jaar) wordt echter gerekend met fijn én grof restafval. Daarom is het, voor een goed vergelijk, belangrijk beide soorten mee te 

nemen. Hieronder de cijfers met zowel grof als fijn restafval.

2020: Nederland 209 kg

2020: Woerden 172 kg

2021: Nederland 198 kg

2021: Woerden 168 kg

2022: Nederland 183

2022: Woerden 162 kg

Bronnen: 

Landelijke cijfers: https://www.cbs.nl/nl-nl/nieuws/2023/27/huishoudelijk-afval-per-inwoner-op-laagste-niveau-in-bijna-30-jaar

Cijfers Woerden: Grondstoffenbeleidsplan Woerden 2024 - 2027

Vierstra
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42 D66 p 6 t/m 9 Graag de aansluiting (tabel als slotconclusie onder kopje samenvattend op pagina 9) 

tussen het resultaat in de kadenota (-€6,7 miljoen?) en de maatregelen die in de algemene 

beschouwingen genoemd zijn in paragraaf 2 vanbaf pagina 6: "van Kadernota naar 

begroting; en andere subkopjes". Hierbij graag een onderscheid maken tussen de 

inkosmten en uitgaven, en tussen "andere dekkingsbronne/verschuivingen"en 

daadwerkelijk "schrappen van plannen".

Zie bijlage vraag 42 Vierstra

43 D66 p 8 en 173 t/m 

188

Investeringen 2024 in materiele vasta activa bedragen totaal 53 miljone (23 mln uit 2023 

en eerder plu 30 mln uit 2024). Graag een overzicht van de openstaande, nog uit te 

veoren projecten uit jaarschijf 2023 en evt. eerdere jaren met vermelding van de 

vastgestelde projectbudgetten.

Zie bijlage vraag 43 Vierstra

44 D66 p 8 en173 t/m 

188

Voor de lijst van investeringsprojecten, die optelt tot 53 miljoen (dus t/m jaarschijf 2024) 

graag als volgt een uitsplitsing in subtotalen (aantal projecten en opgeteld bedragen):

a) projecten in uitvoering;

b) projecten in aanbesteding- of gunningfase;

c) projecten in voorbereiding van aanbesteding;

d) nog niet gestarte projecten.

Wsch. is er ook een restgroep van investeringen  via lopende contracten of onder 

grenswaarde inkoopbeleid. 

Deze vraag is te veelomvattend om binnen het tijdsbestek te kunnen beantwoorden. Allen

45 D66 p 64, 168, 172 

tm 177

Op welk prijspeil zijn de investeringen in onderwijshuisvesting (IHP) in de jaarschijven 

2024 e.v. opgenomen. Welk (bouw)index is hierbij toegepast?

Indien er niet geindexeerd is t.o.v. vastgesteld IHP: Waarom is hiervoor gekozen en welke 

effecten heeft toepassing van bouwindex op de begroting 2024-2027 (beoogd 

investeringsplafond, kapitaallasten, schuldquote)?

Bij het IHP wordt uitgegaan van het opgestelde plan uit 2022. Dit plan wordt iedere vier jaar herzien en aangepast naar het dan 

geldende prijspeil. Tussendoor wordt het IHP niet geindexeerd. Bij het opstellen van de begroting worden investeringen in het 

eerstkomende begrotingsjaar aangepast naar het huidige prijspeil. In het geval van 2024 gaat het om de uitvoer van de R. de 

Jagerschool en het voorbereidingskrediet van de St. Bavoschool. De R. de Jagerschool is nog geen onderdeel van het nieuwe IHP enis op 

6 juli aan uw raad voorgelegd. Voor de jaren na 2024 is dus in de kapitaalslasten een beperkte aanvullende lastendruk te verwachten.

Rozendaal

46 D66 p 190 Afschrijvingen in 2024 1,3 miljoen hoger dan in 2023, wat zijn de investeringen die deze 

toename veroorzaken?

Alle investeringen die in 2023 gedaan zijn, zie hiervoor de investeringsplanning in de Begroting 2023. Vierstra

47 D66 p 28 Ten opzichte van 2022 zijn de kosten voor groen ongeveer 1 miljoen hoger. Op pag 29 is € 

500.000 toegelicht. Wat gebeurt er voor de andere € 500.000 aan extra activiteiten? Welk 

doel wordt daarmee bereikt, en welk goedgekeurd beleidsplan ligt daaronder?

In 2023 is er 1 miljoen extra budget voor IBOR toegekend daarvan is 325.000 euro verdeeld over groenbudgetten.  De normale index op 

de budgetten 2023 bedroeg 6,2% ; 143.000 euro.  De groenbudgetten zijn in 2023 met 183.000 euro extra verhoogd ivm de inhaalindex 

(zie kadernota 2023). De GWW index wijkt sterk af van de gemeenteindex. 

De Regt

48 D66 p 38 Doel 3.10.2.2./6.1.6.2 Voor het realiseren van de geclusterde woonvormen is 120.000 

opgenomen. Hoe is de 120.000 opgebouwd?

Het genoemde bedrag van 120.000 euro is bedoeld voor de acties zoals opgenomen in de MAG, blz 35 onder punt 2.2-2.6. Er is geen 

specifieke onderverdeling gemaakt voor de besteding, het budget is o.a. bedoeld voor (communicatie over) het programma ‘van groot 

naar beter’, begeleiding bij verhuiswensen (verhuiscoaches) en plannen onderzoeken en inzetten, faciliteren van makelaars en 

welzijnsorganisaties in informeren van elkaar over mogelijkheden voor geschikte huisvesting van senioren. Tot slot is dit bedrag 

Pennarts

49 D66 p 61, 62 Zowel aan de lasten- als de batenkant zijn onder regelaanduiding 'taakveld 7.4'  

verschillende grote mutaties opgenomen. Graag een overzicht waaruit duidelijk wordt: 

Welke niet-bestede middelen gaan retour Rijk? Welke nog niet bestede rijksmiddelen 

schuiven                               door van 2023 naar 2024? Welke nieuwe rijksmiddelen zijn per 

2024 beschikbaar? Graag met vermelding van het bestedingsdoel en de geldende 

einddatum.

Er gaan geen niet bestede rijksmiddelen retour naar het rijk, aangezien de periode waarin de middelen mogen worden ingezet nog niet 

verstreken is. Voor het doorschuiven van de rijksmiddelen verwijzen wij u naar de najaarsrapportage 2023 (onderdeel 

budgetoverhevelingen) die inmiddels naar de raad is verstuurd. In de bijlage treft u een overzicht van de beschikbare rijksmiddelen 

2023 en de middelen die beschikbaar worden gesteld vanaf 2024 aan.

Vierstra

50 D66 p 80 Welk resultaat wordt verkregen voor de additionele uitgave van 100.000 : Transitie 

landelijk gebied? Wat wordt daarvoor gedaan?

De inzet van €100.000 is voor extra capaciteit voor de transitie Landelijk gebied (ongeveer 1fte). Deze capaciteit wordt ingezet voor 

opstellen van een Plattelandsagenda, advisering in gebiedsprocessen in kader van Utrechts Programma Landelijk gebied  o.a. GGA 

Nieuwkoop/ Deelgebied Veenweide de Meije en deelgebied Utrechtse Waarden. Brede advisering i.k.v.  transitie landelijk gebied zoals 

LBV/LBV+-regeling, plattelandscoaches, bijdrage in gemeentelijke gebiedsprogramma's ikv omgevingswet.  

Noorthoek

51 D66 p 121 Aantal FTE's is vanaf 2020 gegroeid met 75 ( 415 naar 490). Graag een uitwerking van deze 

groei in FTE per domein (dienstverlening, sociaal, openbare ruimte, ruimtelijke projecten 

en staf) . Of per programma. Dus voor welke doelen zijn deze 75 FTE ingezet?

Vanaf 2020  is het aantal FTE met 42,17 toegenomen naar 478,20 voor de 5 domeinen.			

Bij domein ruimte zijn er vacatures voor het energieteam opgenomen.			

Bij sociaal domein zijn er meerdere formatie-uitbreidingen geweest.				

				

Het aantal begrootte FTE's voor 2024 bedraagt 490.				

Hierbij is rekening gehouden met het budget dat is vrijgekomen voor formatie-uitbreiding. 

Pennarts
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52 D66 p 122 Welk aandeel van de lasten in de begroting 2024 komen voort uit de verbonden partijen? Totaal € 35,8 miljoen, waarvan Ferm Werk € 25 mln.  (zie paragraaf verbonden partijen p 123). Totaal begrotingssaldo lasten is € 181 

mln. Dus 20% is aandeel verbonden partijen.

Vierstra

53 VVD p 8 Blijkens p. 8 van de begroting worden de investeringslasten (rente en afschrijving) in deze 

begroting op twee wijzen beïnvloed: 

1) een realistischere inschatting van de investeringen die per jaar kunnen worden 

'uitgevoerd'

2) het maken van keuzes om te komen tot een investeringsomvang van 23 miljoen (het 

investeringsplafond). Kan worden toegelicht hoeveel investeringen (zowel qua aantal als 

financiële omvang) op grond van het eerste punt zijn bijgesteld en hoeveel op grond van 

het tweede punt? Hoe groot is de verlaging van rente- en afschrijvingslasten die hiervan 

het gevolg is?

De toelichtende tekst waarnaar verwezen wordt, heeft in z'n geheel betrekking op het maken van een meer realistische inschatting van 

in welk jaar een investering plaats vindt. Het proces waarin keuzes gemaakt zullen worden om de investeringsomvang terug te brengen 

richting het investeringsplafond, wordt binnenkort in een separate RIB toegelicht.

Vierstra

54 VVD p 106 Kan worden toegelicht (zowel in tekst als cijfers) welk effect het 

1) doorschuiven/temporiseren van investeringen en (voor zover niet hetzelfde) 

2) het realistischer inschatten van de per jaar te realiseren investeringen hebben op de 

schuldquotepercentages op p. 106?

1) Afhankelijk naar welk jaar gekeken wordt is het effect van € 1,7 miljoen aan investeringsvolume gelijk aan 1%-punt schuldquote. In 

de tabel op pagina 9 is weergegeven wat het effect is op de schuldquote als we er daadwerkelijk in slagen om de investeringen door te 

schuiven danwel te schrappen en we hiermee het investeringsniveau terugbrengen naar € 23 miljoen.

2) het realistischer plannen heeft hetzelfde effect als onder 1). In feite komt dit namelijk ook neer op het doorschuiven van geplande 

investeringen.

Vierstra

55 VVD P 8 Op p. 8 wordt vermeld dat er wordt gewerkt aan een geheel nieuwe investeringsplanning. 

Hoe verhoudt deze investeringsplanning zich tot de stelpost waarmee de 

investeringslasten zijn teruggebracht tot een realistisch niveau? Wat is de hoogte van deze 

stelpost en hoe is deze opgebouwd? Momenteel hebben wij slechts de stelpost van 

100.000 euro op p. 85 aangetroffen. Leidt de nieuwe investeringsplanning tot een hogere 

vermindering van de investeringslasten dan deze stelpost?

De bedragen waarmee de kapitaallasten zijn verlaagd in de jaren 2025 en verder, liggen in de orde van € 1 miljoen. Dit is een globale 

raming, gebaseerd op het één jaar doorschuiven van alle kapitaallasten. Na verwerking van de nieuwe investeringsplanning, inclusief 

schuldenplafond, zal dit mogelijk leiden tot een iets hogere vermindering van de investeringslasten.

Vierstra

56 VVD p 8 De investeringsplanning is ook in deze begroting al aangepast, door 'een deel van de 

investeringen' te 'verlagen of uitstellen' (p. 8). Hoeveel procent van de nieuwe 

investeringsplanning is hiermee - grofweg - al gerealiseerd?

Dit gaat over de investeringsboeggolf uit 2023 (€ 65 miljoen) die al in tijd verdeeld is over de jaren 2023 (30 miljoen), 2024 (23 miljoen) 

en 2025 (12 miljoen). En dat de kapitaalslasten één jaar zijn doorgeschoven. Er zijn nog geen investeringen daadwerkelijk geschrapt.

Vierstra

57 VVD Op welke wijze en op welk moment zal de programmabegroting naar verwachting 

inhoudelijk worden aangepast aan de nieuwe investeringsplanning, gegeven het feit dat 

de komende RIB hiervoor alleen nog een procesvoorstel bevat?

Naar verwachting bij de voorjaarsrapportage 2024 voor wat betreft het dan lopende begrotingsjaar en in de Kadernota 2025 voor de 

jaren vanaf 2025.

Vierstra

58 VVD Kan een overzicht worden verstrekt waaruit de berekening van het ozb-tarief op basis van 

de gewenste indexatie van de opbrengst blijkt?

De verwachte opbrengst in 2023 was EUR 15.939.561. In deze begroting is voor 2024 een OZB-opbrengst van EUR 17.713.000 opgenomen, een stijging 

van iets meer dan 11%. Hieruit blijkt de indexatie van 8% + 3% (11% totaal) zoals in de begroting is opgenomen voor OZB. De stijging is niet exact 11% 

door kleine afwijkingen in de berekening. In paragraaf okale heffingen van de begroting, onder A, is meer informatie opgenomen over de tarieven en 

toegepaste indexatie.

Vierstra

59 VVD p 95 Op p. 95 staat vermeld dat de rioolheffing met 11,5% geïndexeerd dient te worden 

vanwege de kosten van vervangingsinvesteringen en keuzes uit de Strategische 

heroriëntatie. Kan nader tekstueel en financieel onderbouwd worden waarom opnieuw 

een verhoging noodzakelijk is? Deze argumentatie stond immers ook al in de begroting 

van vorig jaar.

De stijging in 2024 is  : 8% index plus de 3,5% genoemd in het GWP. In het GWP 2023-2027 staat op pagina 54 dat de tarieven los van 

de index jaarlijks met 3,5% verhoogd moeten worden. 

De Regt

60 VVD Wat is momenteel de prognose voor het eindsaldo van het begrotingsjaar 2023? Wellicht 

dat hierover al informatie bekend is in voorbereiding op de Najaarsnota.

Hiervoor verwijzen wij naar de Najaarsrapportage die inmiddels naar de raad verstuurd is. Vierstra

61 VVD Alg beschouwingen In de algemene beschouwingen staat vermeld dat het college het ambitieniveau ten 

aanzien van het integraal Veiligheidsplan heeft bijgesteld. Hoe groot is deze bijstelling van 

het budget en welke maatregelen/inspanningen uit het IVP worden hiermee niet of 

minder uitgevoerd in de komende 4 jaar?

Hiervoor wordt u verwezen naar het raadsvoorstel Integraal Veiligheidsplan wat binnenkort bij de raad wordt voorgelegd. BM

62 Lijst van der Does 1 Paragraaf 4 

Financiering

Vergelijking begrotingsomvang primitieve begrotingen 2023-2026 en 2024-2027 met het 

eindbedrag voor de jaren 2024 en 2025.

In paragraaf 4 zijin de begroting omvangen te zien van beide begrotingen. Vorig jaar stond 

dit op € 162 miljoen en dit jaar staat het op € 181 miljoen. Intussen is de 

begrotingsomvang 2023 gestegen naar € 178 miljoen (pagina 164 bij totaaloverzicht onder 

begroting 2023 inclusief wijzigingen). 

Hiervoor verwijzen wij naar de financiële beschouwingen. Belangrijke oorzaak is dat de kostenstijging veel harder gaat dan de stijging 

aan de inkomstenkant, door bijvoorbeeld indexaties, hogere kosten sociaal domein en de versterking van de organisatie.

Vierstra

63 Lijst van der Does 2 p 106 Schuldquote: De schuldqoute is aanzienlijk verminderd ten opzichte van de vorige 

programmabegroting 2023-2026. De getallen zijn als volgt:

2024:  23% lager

2024:  15% lager

2026:  -10% lager

Wat zijn de belangrijkste oorzaken van de algemene en signiticante schuldquote dalinge?

Enerzijds wordt dit verklaard doordat wij deels de investeringsboeggolf al hebben kunnen doorschuiven naar komende jaren. Anderzijds 

is de omvang van de begroting (totale baten) gestegen. De schuld wordt dus gedeeld door een hoger bedrag, waardoor de schuldquote 

lager wordt.

Vierstra
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64 Lijst van der Does 3 P 95 De rioolheffing stijgt dit jaar met 11.5% (pagina 95; ad 2: rioolheffing). Dit is opgebouwd 

uit 8% indexatie en 3.5% verhoging conform het gemeentelijk water en klimaatbestendig 

(GWP) beleidsplan 2023-2027. Kunnen de rioolinspanningen (onderhoud en investeringen) 

voor 2024 gegeven worden dat te maken heeft met de extra 3.5% verhoging?

De 3,5% stijging is het gevolg van de kapitaallasten van investeringen uit 2023. Dat zijn de nu lopende rioolvervangingen, maatregelen 

om wateroverlast te voorkomen en aanleg infiltratiedrains om grondwaterstand rondom houten palen in het Bloemenkwartier te 

hogen.

De Regt / 

Vierstra

65 Lijst van der Does 4 P 6 Bladzijde 6 staat dat het ambitieniveau naar beneden is bijgesteld op het gebied van 

Integraal Veiligheidsplan, Klimaat en Energietransitie? Wat gaat dit betekenen voor deze 

dossiers, m.a.w. wat gaan we niet en/of later doen?

Voor programmateam energietransitie is besloten de vacature beleidsadviseur netcongestie en zonnevelden niet in te vullen. Dit 

betekent dat er geen coordinerende rol op het gebied van netcongestie mogelijk is vanuit dit programmateam en dat de capaciteit om 

aanvragers van nieuwe zonnevelden te ondersteunen beperkt is.

BM

66 Lijst van der Does 5 P 27 Op Blz. 27 onder 2.4.1.5. mis ik de evaluatie van het Parkeerbeleid Binnenstad, gaat dat 

niet meer uitgevoerd worden en hoe zit het met de gesprekken met ondernemers in de 

binnenstad?

De evaluatie van het parkeerbeleid vond en vindt plaats in 2023. De planning van het college is dat u de uitkomsten van de evaluatie en 

een voorstel met de voorgestelde vervolgstappen 

en/of wijzigingen kunt behandelen in de raadsvergadering van 21 december 2023.

Vierstra

Toezeggingen tijdens begrotingscarroussel 10-10-2023


